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Nr 75
Utlåtande i anledning av Kungl. Maj:ts i statsverkspropositionen 

gjorda framställningar angående anslag å kapital
budgeten för budgetåret 1960/61, i vad avser handels
departementets verksamhetsområde, jämte i ämnet 
väckta motioner.

(1 :a avd.)

Statens allmänna fastighetsfond

l:o) Vissa skyddsarbeten vid flygtekniska försöksanstalten. I propositio
nen nr 1 har Kungl. Maj :t under kapitalbudgeten (bilaga 32, punkt 1, s. 1 
och 2 av bilagt utdrag av statsrådsprotokollet över handelsärenden för den 
4 januari 1960) föreslagit riksdagen att till ifrågavarande ändamål för bud
getåret 1960/61 anvisa ett investeringsanslag av 100 000 kronor.

Med hänvisning till av arbetarskyddsstyrelsen utfärdade anvisningar hem
ställde byggnadsstyrelsen år 1957 om medel för rensning av bergytor, upp
sättning av skyddsnät m. m. i bergrum vid flygtekniska försöksanstalten. 
Arbetena var kostnadsberäknade till 200 000 kronor. För budgetåret 1958/ 
59 anvisades till ändamålet ett investeringsanslag av 100 000 kronor. För slut
förande av arbetena hemställes nu om resterande belopp, 100 000 kronor.

Utskottet tillstyrker Kungl. Maj :ts förslag och hemställer alltså,
att riksdagen må till Vissa skyddsarbeten vid flygtekniska 

försöksanstalten för budgetåret 1960/61 anvisa ett investe
ringsanslag av 100 000 kronor.

2:o) Till- och ombyggnad av personalrestauranten vid statens hantverks- 
institut. Kungl. Maj :t har föreslagit riksdagen (punkt 2, s. 2 och 3) att till 
ifrågavarande ändamål för budgetåret 1960/61 anvisa ett investeringsanslag 
av 225 000 kronor.

Departementschefen framhåller, att kökslokalerna vid statens hantverks- 
instituts restaurang är trånga och utrustade med delvis förslitna och omo
derna anordningar för beredning och förvaring av maten. Hälsovårdsnämn
den har anmärkt, att de sanitära olägenheterna härav är betydande. Med en 
ombyggnad av köket och tillhörande utrymmen bör därför ej längre anstå. 
Samtidigt med dessa arbeten bör också ske en utbyggnad av matsalen. Ge- 
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nom den ökning av institutets kursverksamhet, som ägt rum under särskilt 
de senaste åren, är nämligen salen numera för liten, och de långa vänte
tiderna lunchdags för personal och kursdeltagare försvårar en rationell 
uppläggning av undervisningsschemat.

Byggnadsstyrelsen uppskattar de totala utgifterna för arbetena till 225 000 
kronor, och denna beräkning torde lämnas utan erinran. Det förutsättes 
emellertid att alla möjligheter till kostnadsbesparingar vid arbetenas utfö
rande noggrant beaktas.

Utskottet tillstyrker, att medel i enlighet med Kungl. Maj :ts förslag an
visas för nästa budgetår. I likhet med departementschefen förutsätter utskot
tet, att alla möjligheter till kostnadsbesparingar vid arbetenas utförande nog
grant beaktas.

Utskottet hemställer,
att riksdagen må till Till- och ombyggnad av personal- 

restauranten vid statens hantverksinstitut för budgetåret 
1960/61 anvisa ett investeringsanslag av 225 000 kronor.

3:o) Säkerhetsanstalter för sjöfarten. Kungl. Maj:t har föreslagit riks
dagen (punkt 3, s. 3) att till ifrågavarande ändamål för budgetåret 1960/61 
anvisa ett investeringsanslag av 1 300 000 kronor.

Utskottet. Under hänvisning till vad utskottet anfört under punkten 66 
i sitt denna dag avgivna utlåtande nr 10 hemställer utskottet,

att riksdagen må till Säkerhetsanstalter för sjöfarten för 
budgetåret 1960/61 anvisa ett investeringsanslag av 1 300 000 
kronor.

Statens utlåningsfonder

4:o) Statens hantverks- och industrilånefond. Kungl. Maj:t har föreslagit 
riksdagen (punkt 4, s. 3) att till ifrågavarande ändamål för budgetåret 1960/ 
61 anvisa ett investeringsanslag av 4 000 000 kronor.

Utskottet. Under hänvisning till vad utskottet anfört under punkten 48 i 
sitt denna dag avgivna utlåtande nr 10 hemställer utskottet,

att riksdagen må till Statens hantverks- och industrilåne
fond för budgetåret 1960/61 anvisa ett investeringsanslag av 
4 000 000 kronor.

5:o) Statens lånefond för den mindre skeppsfarten. Kungl. Maj:t har före
slagit riksdagen (punkt 5, s. 3—5) att dels medgiva Kungl. Maj:t att utan 
hinder av tidigare av riksdagen meddelat beslut bemyndiga lånenämnden
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för den mindre skeppsfarten att i sin normala utlåningsverksamhet dispo
nera 2 000 000 kronor av återstoden av tidigare i arbetslöshetsbekämpande 
syfte anvisade medel, dels ock till Statens lånefond för den mindre skepps
farten för budgetåret 1960/61 anvisa ett investeringsanslag av 100 kronor.

Anslaget är för innevarande år upptaget med 3 000 000 kronor.
Lånenämnden för den mindre skeppsfarten hemställer, att till fonden 

för budgetåret 1960/61 anvisas ett investeringsanslag av 3 000 000 kronor.
Departementschefen erinrar om att lånefonden under våren 1959 tillför

des ett särskilt belopp av 17,5 milj. kronor, som skulle användas till lån
givning för att motverka då förekommande sysselsättningssvårigheter vid 
mindre och medelstora skeppsvarv. Det förutsattes att vid behandlingen av 
dylika låneärenden i nämnden skulle ingå en företrädare för arbetsmark
nadsstyrelsen, och för lånen fick föreskrivas de särskilda villkor, som be
tingades av medlens användning i arbetslöshetsbekämpande syfte. Under 
sommaren och förhösten 1959 förbättrades emellertid orderingången inom 
varvsindustrien och arbetsmarknadsstyrelsen bedömde det inte längre nöd
vändigt med särskild långivning i ändamål att tillföra varven sysselsättnings- 
objekt. I oktober 1959 återstod av de särskilt anvisade medlen 11,5 milj. 
kronor.

Lånenämnden har anmält att för långivningen enligt sedvanliga grunder 
omkring 4 milj. kronor står till nämndens förfogande under innevarande 
budgetår. Detta belopp beräknas dock komma att vara taget helt i anspråk 
före den 1 juli 1960. För normal långivning hemställer därför nämnden om 
en förstärkning av fonden för nästa budgetår med 3 milj. kronor eller sam
ma belopp som för det nu löpande budgetåret anvisades av riksdagen efter 
förslag i förra årets statsverksproposition.

För tillgodoseende av det syfte, som ursprungligen motiverade inrättan
det av en särskild lånefond för den mindre skeppsfarten —- d. v. s. att ge
nom lånestöd främja en ur allmänna synpunkter önskvärd förnyelse av 
rikets bestånd av mindre fartyg — bör en förstärkning av lånenämndens ut- 
låningsmöjligheter komma till stånd även för budgetåret 1960/61. Med be
aktande av att mellan en och två milj. kronor kommer att under nästa bud
getår inflyta till nämnden i form av amorteringar å utestående lån, upp
skattar departementschefen behovet av nya lånemedel i den normala utlå- 
ningsverksamheten till 2 milj. kronor. Då ordertillgången för närvarande vid 
de mindre och medelstora varven inte motiverar särskild långivning i arbets
löshetsbekämpande syfte, föreslås att nämnda förstärkning av låneresurser- 
na får tillgodoses genom att Kungl. Maj:t medgives bemyndiga lånenämn
den för den mindre skeppsfarten att i sin normala utlåningsverksamhet ta 
i anspråk 2 milj. kronor av de innestående ai'betslöshetsmedlen. Lånemedels- 
anslaget för budgetåret 1960/61 kan därvid upptas med ett formellt belopp 
av 100 kronor.

!•)■ I1ihang till riksdagens protokoll 1960. 6 saml. Nr 75
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Utskottet tillstyrker Kungl. Maj:ts förslag och hemställer, 
att riksdagen må
a) medgiva Kungl. Maj :t att utan hinder av tidigare av 

riksdagen meddelat beslut bemyndiga lånenämnden för den 
mindre skeppsfarten att i sin normala utlåningsverksamhet 
disponera 2 000 000 kronor av återstoden av tidigare i ar- 
betslöshetsbekämpande syfte anvisade medel;

b) till Statens lånefond för den mindre skeppsfarten för 
budgetåret 1960/61 anvisa ett investeringsanslag av 100 
kronor.

Fonden för låneunderstöd

6:o) Lån till Aktiebolaget Atomenergi. Kungl. Maj:t har föreslagit riks
dagen (punkt 6, s. 5) att till ifrågavarande ändamål för budgetåret 1960/61 
anvisa ett investeringsanslag av 20 000 000 kronor.

Anslaget är för innevarande budgetår uppfört med 30 000 000 kronor.

Utskottet. Under hänvisning till vad utskottet anfört under punkten 46 
i sitt denna dag avgivna utlåtande nr 10 hemställer utskottet,

att riksdagen må till Lån till Aktiebolaget Atomenergi 
för budgetåret 1960/61 anvisa ett investeringsanslag av 
20 000 000 kronor.

7 :o) Lån till Aktiebolaget Oljetransit. Kungl. Maj :t har föreslagit riksda
gen (punkt 7, s. 5 och 6) att till ifrågavarande ändamål för budgetåret 1960/ 
61 anvisa ett investeringsanslag av 1 500 000 kronor.

Anslaget är för innevarande budgetår upptaget med 6 000 000 kronor.
Aktiebolaget Oljetransit hemställer, att för budgetåert 1960/61 anvisas ett 

investeringsanslag av 2 000 000 kronor.
Departementschefen framhåller, att den av besvärliga bottenförhållanden 

orsakade förseningen i arbetena medfört att ännu den 1 juli 1959 samman
lagt 9 milj. kronor fanns reserverade under anslaget. Medelsåtgången under 
innevarande och nästa budgetår är svår att bedöma. Abetena synes emeller
tid nu ha kommit in i ett snabbare och mera kostnadskrävande skede. För 
egen del uppskattar departementschefen det behövliga medelstillskottet till 
1,5 milj. kronor och föreslår alltså att som lån till Aktibolaget Oljetransit 
för nästa budegtår anvisas ett investeringsanslag av 1,5 milj. kronor.

Utskottet tillstyrker Kungl. Maj :ts förslag till medelsanvisning och hem
ställer alltså,

att riksdagen må till Lån till Aktiebolaget Oljetransit för 
budgetåret 1960/61 anvisa ett investeringsanslag av 1 500 000 
kronor.



Statsutskottets utlåtande nr 75 år 1960 5

8:o) Lån till utbyggnad av oljelagringen. Kungl. Maj:t har föreslagit riks
dagen (punkt 8, s. 6 och 7) att till ifrågavarande ändamål för budgetåret 
1960/61 anvisa ett investeringsanslag av 72 000 000 kronor.

Anslaget för för innevarande budgetår uppfört med 72 000 000 kronor.
Efter förslag av Kungl. Maj:t godkände 1957 års riksdag riktlinjer för be

redskapslagring av olja. De fastställda riktlinjerna innefattar ett program 
för ökad lagring av mineraloljor under femårsperioden 1958—1962. Vad be
träffar finansieringen av lagerprogrammet har förutsatts, att staten skall 
bidraga till kostnaderna för lagerutbyggnaden med sammanlagt omkring 360 
milj. kronor. Nämnda bidrag, till vilka medel anvisas under förevarande 
anslag, utgår till vissa oljelagringspliktiga i form av rånte- och amorterings- 
fria lån, som successivt skall avskrivas under en tid av tjugo år. Föreskrif
ter rörande fördelningen av lånemedlen mellan de lagringsskyldiga har fast
ställts av Kungl. Maj:t den 25 april 1958. — Å anslaget har hittills anvisats 
180 milj. kronor.

Riksnämnden för ekonomisk försvarsberedskap hemställer, att anslaget 
för nästa budgetår upptages med 72 000 000 kronor, vilket belopp erfordras 
för fortsättande av lagerutbyggnaden i takt med det av riksdagen godkända 
programmet.

Utskottet tillstyrker Kungl. Maj:ts förslag till medelsanvisning och hem
ställer alltså,

att riksdagen må till Lån till utbyggnad av oljelagringen 
för budgetåret 1960/61 anvisa ett investeringsanslag av 
72 000 000 kronor.

9:o) Lån till Aktiebolaget Statens skogsindustrier. Kungl Maj:t har före
slagit riksdagen (punkt 9, s. 7) att till ifrågavarande ändamål för budget
året 1960/61 anvisa ett investeringsanslag av 20 000 000 kronor.

I detta sammanhang har utskottet till behandling förehaft
dels två likalydande motioner, väckta den ena inom första kammaren av 

herrar Helmer Persson och öhman (I: 112) och den andra inom andra kam
maren av herrar Holmberg och Hagberg (II: 130), i vilka hemställts, att 
riksdagen med uttalande av nödvändigheten att 1961 påbörja utbyggnaden 
av ASSI:s industrier i Karlsborgsverken måtte besluta att på kapilalbud- 
geten avseende aktieteckning i Aktiebolaget Statens skogsindustrier för bud
getåret 1960/61 anvisa ett investeringsanslag av 20 000 000 kx-onor;

dels ock två likalydande motioner, väckta den ena inom första kammaren 
av herr Sveningsson m. fl. (I: 273) och den andra inom andra kammaren av 
herrar Magnusson i Borås och Regnéll (II: 328), i vilka hemställts, att riks
dagen i avsaknad av aktuell kostnadsberäkning och finansieringsplan rö
rande det ifrågavarande investeringsprojektet måtte avslå Kungl. Maj:ts 
hemställan om amorteringsfritt lån å 20 000 000 kronor till AB Statens skogs
industrier för budgetåret 1960/61.
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Beträffande motiveringen för yrkandena hänvisas till motionerna I: 112 
och II: 328.

De av 1959 års riksdag godkända investeringsplanerna för bolaget om
fattar bl. a. uppförande av en ny sulfatmassafabrik med pappersbruk vid 
Lövholmen i Piteå. Enligt vad som anfördes i statsverkspropositionen 1959 
beräknade bolaget investeringskostnaden till 120 milj. kronor, av vilket be
lopp bolaget ansåg sig under vissa förutsättningar kunna täcka högst en 
tredjedel. Återstoden av kostnaden eller 80 milj. kronor måste täckas ge
nom kapitaltillskott. Bolaget ansåg detta lämpligen böra ske genom ökning 
av aktiekapitalet med 21 milj. kronor och genom amorteringsfritt lån å 60 
milj. kronor, varav 20 milj. kronor skulle tillföras bolaget den 1 juli vart 
och ett av åren 1960, 1961 och 1962. Sedan riksdagen anvisat medel för än
damålet har, som förut nämnts, den föreslagna ökningen av aktiekapitalet 
genomförts. Vad angår återstoden av det erforderliga kapitaltillskottet an
fördes i statsverkspropositionen 1959, att frågan härom torde framdeles, i 
den mån medelsbehov uppkommer för utbyggnadsföretaget, få anmälas för 
riksdagen.

Aktiebolaget Statens skogsindustrier hemställer, att 20 milj. kronor måtte 
anvisas för budgetåret 1960/61 såsom amorteringsfritt lån till bolaget.

Departementschefen erinrar om att det av 1959 års riksdag godkända försla
get om utvidgning av Aktiebolaget Statens skogsindustriers verksamhet i Norr
botten delvis framkom som en följd av en av länsstyrelsen framlagd utredning 
om den för industriell förädling disponibla virkestillgången i länet. Ett av
görande led i motiveringen för statsmakternas beslut att förslaget skulle 
genomföras var att sysselsättningen i Norrbotten härigenom skulle främjas 
väsentligt. Bolaget framlade ursprungligen, såsom led i sin långsiktiga pla
nering, planer för utbyggnad av Karlsborgs bruk och av nya anläggningar i 
Piteå. I enlighet med bolagets sedermera preciserade förslag beslöts att tills 
vidare endast det sistnämnda anläggningsprojektet skulle utföras. Departe
mentschefen vill erinra om att då han biträdde bolagets förslag härutinnan, 
framhöll han att även en utvidgning av produktionen vid Karlsborg fram
deles borde komma till stånd.

Den nu aktuella utbyggnaden omfattar uppförandet av en massafabrik 
med pappersbruk i anslutning till bolagets redan befintliga anläggningar vid 
Lövholmen i Piteå. För att genomföra utbyggnaden har ett kapitaltillskott 
till bolaget av 80 milj. kronor angivits vara erforderligt. Härav anvisades före
gående år 21 milj. kronor i form av aktiekapital, att tillföras bolaget under in
nevarande budgetår. För budgetåret 1960/61 äskar bolaget 20 milj. kronor i 
form av amorteringsfritt lån. Detta överensstämmer med den finansierings
plan, som bolaget tidigare framlagt. Departementschefen tillstyrker att nämn
da belopp anvisas för nästa budgetår under kapitalbudgeten, fonden för låne
understöd. Medlen bör i den mån kapitaltillskott erfordras för utbyggnaden 
få lyftas av bolaget såsom lån. Bänta bör utgå å lånet med den för varje 
budgetår gällande normalräntan för lån från statens utlåningsfonder. I en
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lighet med bolagets framställning torde bolaget tills vidare böra vara be
friat från amorteringsskyldighet.

Bolaget har anmält, att utbyggnaden synes kunna ske i något snabbare 
takt än som kunde förutses hösten 1958, då planerna framlades, och att till 
följd härav för budgetåret 1961/62 kan komma att erfordras större kapital
tillskott till bolaget än som angivits i finansieringsplanen. Frågan om den 
för budgetåret 1961/62 erforderliga medelsanvisningen för ändamålet torde 
enligt departementschefen få upptagas till behandling i vanlig ordning vid 
budgetberedningen nästkommande höst.

Utskottet. Som departementschefen framhållit är den av 1959 års riksdag 
godkända planen för en utbyggnad av Statens skogsindustrier delvis att se 
mot bakgrunden av den utredning angående de disponibla virkestillgångarna 
i Norrbottens län, som länsstyrelsen därstädes låtit utföra. Utredningen vi
sade, att erforderlig råvarubas förelåg för en förhållandevis betydande ök
ning av den skogsindustriella verksamheten i länet. De överväganden, som 
lågo till grund för nämnda utbyggnadsplan, kunna i korthet anges så, att 
man genom tillskapandet av tillräckligt stora produktionsenheter och ge
nom en långt driven förädling av råvarorna ville skapa förutsättningar för 
en mera konkurrenskraftig och rationell drift. Härigenom skulle även för
utsättningar skapas för tryggare sysselsättningsförhållanden inom länet. 
Enligt företaget kunde en utvidgning av verksamheten ske dels genom en 
utbyggnad av sulfatfabriken och pappersbruket vid Karlsborg, dels genom 
anläggande av en ny sulfatfabrik med pappersbruk i Piteå i anslutning till 
bolagets redan befintliga anläggningar därstädes. Att samtidigt realisera 
två så omfattande projekt ansåg bolaget dock icke böra ifrågakomma med 
hänsyn till den ekonomiska belastning, detta skulle innebära, och till de 
svårigheter av teknisk och annan art, som skulle uppstå. Prioritet borde där
för ges åt Piteå-anläggningen, vilket även blev Kungl. Maj:ts och riksdagens 
beslut. Under hänvisning härtill avstyrkas motionerna I: 112 och II: 130, i 
vilka hemställts, att medel måtte anvisas jämväl till en utbyggnad av Karls- 
borgsverken.

Vad angår kostnaderna för Statens skogsindustriers utbyggnad, ha dessa 
i den för fjolårets riksdag framlagda finansieringsplanen beräknats till sam
manlagt ca 120 miljoner kronor. Härav har bolaget ansett sig själv kunna 
svara för en tredjedel genom självfinansiering eller genom inteckningslån. 
Återstoden av kostnaderna, omkring 80 miljoner kronor, skulle täckas ge
nom tillskott till bolaget. Härav anvisade fjolårets riksdag 21 miljoner kro
nor i form av aktiekapital. För nästa budgetår äskas ytterligare 20 miljoner 
kronor i form av amorteringsfritt lån. Utskottet tillstyrker anvisning av 
nämnda belopp, vilket innebär, att motionerna I: 273 och II: 328 avstyrkas. 
I dessa yrkas avslag å anslagsäskandet under hänvisning till att riksdagen 
icke har tillgång till aktuell kostnadsberäkning och finansieringsplan röran
de del ifrågavarande investeringsprojektet. Utskottet vill i sammanhanget 
erinra om atl ifrågavarande medelsanvisning står i överensstämmelse med
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nämnda för riksdagen redovisade finansieringsplan. Beträffande det för ut
byggnaden erforderliga kapitaltillskottet, 80 miljoner kronor, framhöll ut
skottet vid fjolårets riksdagsbehandling, att beloppet givetvis kunde komma 
att påverkas — förutom av bolagets möjligheter till självfinansiering — 
även av den fortsatta allmänna pris- och kostnadsutvecklingen men att ut
skottet dock ansåg sig kunna godtaga de av bolaget gjorda beräkningarna. 
Enligt vad utskottet inhämtat ha därefter några väsentliga ändringar icke 
skett i underlaget för beräkningen av kostnaderna för projektet eller för be
dömningen av företagets möjligheter att självt taga del i dessa.

Utskottet hemställer,
a) att riksdagen må, med bifall till Kungl. Maj :ts förslag 

samt med avslag å motionerna I: 273 och II: 328, till Lån till 
Aktiebolaget Statens skogsindustrier för budgetåret 1960/61 
anvisa ett investeringsanslag av 20 000 000 kronor;

b) att motionerna I: 112 och II: 130 icke må av riksdagen 
bifallas.

Fonden för förlag till statsverket

10 :o) Dispositionsanslag för legodriften vid vissa staten tillhöriga gruvor 
i Västerbottens län. Kungl. Maj:t har föreslagit riksdagen (punkt 10, s. 7— 
10) att till ifrågavarande ändamål för budgetåret 1960/61 anvisa ett inves
teringsanslag av 4 500 000 kronor.

Anslaget är för innevarande budgetår upptaget med 4 000 000 kronor.
De av förra årets riksdag beslutade arbetena med upprustning av anrik

ningsverket i Adak och förbättring av uppfordringsmöjligheterna där har nu 
fortskridit så långt, att anläggningarna beräknas kunna tas i bruk under som
maren 1960. Den ursprungliga kostnadskalkylen slutar på ett belopp av 
6,5 milj. kronor, och man räknar fortfarande med alt utgifterna skall hålla 
sig inom den ramen. På grund av arbetenas mångskiftande art har det där
emot visat sig svårt att på förhand bedöma vid vilka tidpunkter utbetal
ningar blir erforderliga. Kommerskollegium anmäler nu, att utöver till
gängliga medel i runt tal 900 000 kronor kommer att förfalla till betalning 
i slutet av löpande budgetår. Det gäller framför allt maskinbeställningar 
med mycket långa leveranstider. Kollegium hemställer att nämnda belopp 
anvisas å tillaggsstat för innevarande budgetår. Därvid skulle medelsanvis
ningen under anslaget för budgetåret 1960/61 kunna begränsas till 3,6 milj. 
kronor.

Departementschefen bedömer det angeläget att moderniseringen av anrik
ningsverket m. m. i Adak slutföres på kortast möjliga tid. Det kan nämnas 
att varje månads försening medför ett inkomstbortfall för staten på i runt 
tal 200 000 kronor. Någon rubbning av utbyggnadsprogrammet bör därför 
inte ske. Enligt vad han under hand inhämtat torde det emellertid vara möj
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ligt för kollegium att med Bolidenbolaget överenskomma, att vissa av de 
av kollegium åsyftade likviderna i stället erlägges vid ingången av budget
året 1960/61. Härigenom skulle någon medelsanvisning över tilläggsstat 
för innevarande budgetår icke behövas. Det erforderliga beloppet, 900 000 
kronor, torde då i stället böra anvisas för budgetåret 1960/61.

Med hänsyn härtill och då departementschefen i övrigt lämnar kommers
kollegiets anslagsberäkningar utan erinran, torde förevarande anslag för 
budgetåret 1960/61 upptas med sammanlagt 4,5 milj. kronor. Han vill i det 
sammanhanget erinra om de ansenliga inkomster, som genom de statsäg
da gruvorna inom Skelleftefältet årligen tillföres statsverket. För budget
året 1958/59 exempelvis redovisades den å riksstatens inkomstsida upptag
na titeln Inkomster av statens gruvegendom med drygt 7,2 milj. kronor, och 
för innevarande budgetår beräknas inkomsterna till 5,0 milj. kronor. I bå
da fallen har därvid avdrag gjorts med utgifterna för under budgetåret 
genomförda investeringar.

Utskottet tillstyrker Kungl. Maj:ts förslag och hemställer,
att riksdagen må till Dispositionsanslag för legodriften 

vid vissa staten tillhöriga gruvor i Västerbottens län för 
budgetåret 1960/61 anvisa ett investeringsanslag av 4 500 000 
kronor.

Stockholm den 20 april 1960

På statsutskottets vägnar:
MARTIN SKOGLUND

Vid förestående ärendes slutbehandling inom utskottet har närvarit
från första kammaren: herrar Näsström, Gillström, Boman, Einar 

Persson, Birger Andersson, Axel Johannes Andersson, Bergman, Holmqvist, 
Pålsson, Jacobsson, Rikard Svensson, fru Wallentheim, herrar Söderberg, 
Svärd och Thorsten Larsson; samt

från andra kammaren: herrar Skoglund i Doverstorp, Åkerström, Pet
terson i Degerfors, Thapper, Jansson i Kalix, Slaxäng, Ståhl, Gustafsson i 
Stockholm, Svensson i Stenkyrka, Karlsson i Olofström, Hansson i Skegrie, 
Nihlfors, fru Lewén-Eliasson, herr Heckscher och fröken Vinge.

Reservationer

vid punkten 9 (Lån till Aktiebolaget Statens skogsindustrier)

a) av herrar Svärd, Skoglund i Doverstorp och Heckscher;
b) av herr Ståhl.

600672 Stockholm 1960. Isaac Marcus Boktryckeri Aktiebolag


